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	姓名：王多全         
性别: 男
出生年月：1973年7月         
学位/学历：博士/研究生       
职称： 研究员                
电子邮件： wangdq@nipd.chinacdc.cn              
办公地址：上海市黄浦区瑞金二路207号               
	

	教育经历

	1992年9月至1997年7月 安徽医科大学学习（本科）
2002年9月至2005年7月 中国疾病预防控制中心/协和医科大学学习（硕士）
2007年9月至2010年7月 中国疾病预防控制中心/复旦大学公共卫生学院学习（博士）

	工作经历

	2005年至今 中国疾病预防控制中心寄生虫病所（国家热带病研究中心）
2019年 上海交通大学医学院全球健康学院兼职教师

	社会/学术任职和活动

	2016年至今中华预防医学会全球卫生分会委员
2018年至今热带病专业委员会
2019年至今《疾病监测》杂志通讯编委	
2017年至今《全球健康杂志（英文）》杂志编委
2019年至今国际商会出入境特殊物品风险评估专家库成员
2020年至今 BMJ global health杂志编委
2024年至今The Lancet Regional Health – Southeast Asia 杂志编委

	研究方向/主要研究内容

	全球卫生治理；全球疟疾流行病学；卫生政策

	科研/教学研究项目

	时间：2016   
项目名称: 应用高通量CLIP-PCR筛选低密度疟原虫感染 
项目编号：HQTDR1409931     
项目来源：WHO/TDR

时间：2018-2022   
项目名称：通过社区和医疗机构评估疟疾高危人群和伯氨喹引起溶血的风险   
项目编号：OPP1164105    
项目来源：APMEN

时间：2019-2022
项目名称：中坦疟疾防控合作示范项目
项目编号：OPP1198779
项目来源：盖茨基金支持

时间：2020-2023
项目名称：中非疟疾防控合作I期项目
项目编号：2020-C4-0002-03
项目来源：国家卫健委

时间：2021
项目名称：调整“7”的应对策略和措施以完善“1-3-7”工作模式，巩固中缅边境消除疟疾成果
项目编号：2021/1104003-1    
项目来源：WHO/TDR

时间：2023-2026
项目名称：GC Malaria-利用按蚊天然抗疟共生菌阻断疟疾传播
项目编号：82261128007
项目来源：国家自然基金委-盖茨联合基金

时间：2023-2026
项目名称：中国疟疾防控的调研与促进项目
项目编号： INV-061480
项目来源：盖茨基金支持

	主要学术成果
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27. Song Wu, Fang Huang, Duoquan Wang, et al. Ecological behavior comparison between Anopheles pseudowillmori and A. willmori in villages with malaria outbreaks in Motuo County, Tibet Autonomous Region[J]. Chinese Journal of Schistosomiasis Control, 2009, 25(4). 
28. Wang Duo-Quan, Tang Lin-Hua, Gu Zhen-Cheng et al. Application of the indirect fluorescent antibody assay in the study of malaria infection in the Yangtze River Three Gorges Reservoir, China [J]. Malaria Journal. Sep 2009. 
29. WANG Duo-quan, ZHENG Xiang, GU Zheng-cheng, et al. Analysis of malaria infection rate of the residents in the Three Gorges Reservoir Areas from a   cross-sectional survey [J]. Chinese Journal of Health Education, 2009, 3(5). 
30. WANG Duo-quan, TANG Lin-hua, ZHOU Shui-sen, et al. Evaluation on current malaria prevalence using capture-recapture method in national sentinel surveillance   points malaria [J]. Chinese Journal of Epidemiology, 2007, 28(11). 
31. Sheng HF, Zheng X, Shi WQ, Xu JJ, Jiang WK, Wang DQ, Tang LH. Factors affecting   malaria outbreak in Congjiang County of Guizhou Province. Chinese journal of parasitology & parasitic diseases, 2007, 25(3).

著作
1. 2023，《中非疟疾防控合作实践》，人民卫生出版社，副主编	
2. 2019, 《中国公共卫生：热带病防治实践，被忽视热带病与疟疾（英文版）》，人民卫生出版，编委
3. 2020，《曼氏热带病	》，上海科学技术出版社，编委

专利
2022，一种快速检测恶性疟、间日疟、三日疟和卵形疟的免疫试纸条，发明人

	荣誉及奖项

	1.2019，云南省卫生厅科技成果奖，中缅边境地区腾冲市消除疟疾关键技术研究及应用
2. 2019，华夏医学科技奖，境外输入性疟疾疫情特征及本地传播风险研究及防控应用	
3. 2022，云南省科学技术奖，中缅边境疟疾高传播地区消除疟疾关键技术研究及应用
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	Education

	2007.9-2010.7, Epidemiology and Health Statistics, Shanghai, PhD (Fudan University/China CDC) 
2002.9-2005.7, Epidemiology and Health Statistics, Beijing, MD (Peking University/China CDC) 
1992.9-1997.7, Preventive Medicine, Anhui Province. BM (Anhui Medical University)


	Appointments

	2005.8-present: NIPD, China CDC

	Academic Participation and Activities

	Since Nov. 2016, Member of Chinese Society of Global Health, Chinese Preventive Medicine Association

Since Jan. 2018, Member of Tropical Diseases Committee

Since Jun. 2019, Member of International Chamber of Commerce Expert Database for Risk Assessment of Special Items for Entry and Exit

Since Oct.2019, Corresponding Editor of Disease Surveillance	

Since Sept. 2017, Editorial Board Member of Journal of Global Health

	Research Interest

	Global Health; Malaria Epidemiology

	Projects

	Time: 2016
Project Name: Application of CLIP-PCR to identify malaria submicroscopic infections to optimize the   strategy for active case detection and support elimination in the China-Myanmar border region    
Project Number: HQTDR1409931
Funding: WHO/TDR

Time: 2018-2022
Project Name: Community and facility assessment to determine populations at risk of malaria and primaquine induced haemolysis
Project Number: OPP1164105
Funding: APMEN

Time: 2019-2022
Project Name: China-Tanzanian Demonstration Project on Malaria Control 
Project Number: OPP1198779
Funding: Bill & Melinda Gates Foundation

Time: 2020-2023 
Project Name: China-Africa Cooperation Project on Malaria Control (Phase I) 
Project Number: 2020-C4-0002-03 
Funding: China National Health Commission

Time: 2021
Project Name: Adapting the local "7" response package to consolidate the malaria elimination efforts through evaluation of the "1-3-7" system performance in the China-Myanmar border region
Project Number: 2021/1104003-1
Funding: WHO/TDR

Time: 2023-2026
Project Name: GC Malaria - Utilizing the Natural Anti-Malaria Symbiotic Bacteria of Anopheles to Block Malaria Transmission
Project Number: 82261128007
Funding: Joint Fund of the National Natural Science Foundation of China and the Bill & Melinda Gates Foundation

Time: 2023-2026
Project Name: Investigation and Promotion Project for Malaria Control in China
Project Number: INV-061480
Funding: Bill & Melinda Gates Foundation
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	Books

	1. 2023, China-Africa Cooperation Practices on Malaria Control, People's Medical Publishing House, Co-Editor.
2. 2019, Public Health in China Series: Tropical Disease in China, Neglected Tropical Diseases and Malaria, People's Medical Publishing House, Contributing Author
3. 2020, Manson's Tropical Diseases, Shanghai Science & Technology Publishing House, Contributing Author

	Patents

	2022, A Rapid Immunoassay Test Strip for Detecting Plasmodium falciparum, Plasmodium vivax, Plasmodium malariae, and Plasmodium ovale, Inventor

	Honors and Awards

	1. 2019, Yunnan Provincial Health Department Science and Technology Achievement Award, "Research and Application of Key Technologies for Malaria Elimination in Tengchong City, Border Area of China and Myanmar."
2. 2019, Huaxia Medical Science and Technology Award, "Research on the Characteristics of Imported Malaria Epidemics and the Risk of Local Transmission, and Its Application in Prevention and Control."
3. 2022, Yunnan Province Science and Technology Award, "Research and Application of Key Technologies for Malaria Elimination in High Transmission Areas along the China-Myanmar Border."
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